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    Protokół nr 11/2019 

 

z posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miejskiej w Tarnowie,                         

które odbyło się w dniu 20 listopada 2019 r. w budynku Urzędu Miasta Tarnowa przy  

ul. Goldhammera 3 (sala nr 8) od godz. 15.00 do godz. 16.20 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji: Piotr Górnikiewicz, Krzysztof 

Janas, Stanisław Klimek, Sebastian Stepek i Marian Wardzała.  

Lista obecności - zał. nr1. 

 

W spotkaniu uczestniczyli zaproszeni goście:  

1. Marek Baran – Dyrektor Wydziału Sportu  

2. Edward Rusnarczyk – Dyrektor TOSiR 

3. Andrzej Zając – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 

4. Bartosz Bykowski – Stanowisko Pracy ds. Współpr. z Organizacjami Pozarządowymi 

5. Anetta Święch – Dyrektor ZSO Nr 1 w Tarnowie 

6. Jakub Patuła – Dyrektor SP Nr 9 w Tarnowie 

7. Tadeusz Ogrodnik – Dyrektor ZSO nr 4 

8. Rafał Król – Klub Sportowy THAI GYM Tarnów 

9. Robert Maślanka – UKS KUNG FU Vo Thuat Thanh Quyen 

10. Janusz Wdowiak – Tarnowski Klub Sportowy Kyokushin Karate 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny i radny 

Marek Ciesielczyk.  

Lista obecności - zał. nr2 

 

Planowany porządek posiedzenia:  

1. Analiza bazy obiektów TOSiR. 

2. Omówienie wykorzystania „Orlików” w Tarnowie w roku 2019. 

3. Sporty walki – aktualna sytuacja i plany rozwoju. 

4. Opiniowanie materiału sesyjnego. 

5. Dyskusja i złożenie wniosków do projektu budżetu GMT na 2020 r.  

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.                         

                      

Przewodniczący Komisji Piotr Górnikiewicz przywitał zaproszonych gości, pracowników 

Urzędu Miasta i radnych, następnie zaproponował zmianę w porządku posiedzenia –  

zawnioskował o zmianę w kolejności porządku obrad. 

Przystąpiono do głosowania, wszyscy obecni radni głosowali jednomyślnie za przyjęciem  

nowego porządku obrad w poniższej wersji.  

  

 

1 Lista obecności członków komisji 
2 Lista obecności zaproszonych gości 
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Przyjęty porządek posiedzenia - zał. nr3: 

1. Dyskusja i złożenie wniosków do projektu budżetu GMT na 2020 r.  

2. Analiza bazy obiektów TOSiR. 

3. Omówienie wykorzystania „Orlików” w Tarnowie w roku 2019. 

4. Sporty walki – aktualna sytuacja i plany rozwoju. 

5. Opiniowanie materiału sesyjnego. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.                         

 

Ad. 1. Dyskusja i złożenie wniosków do projektu budżetu GMT na 2020 r.   

 

Na prośbę Przewodniczącego Komisji Pan Marek Baran Dyrektor Wydziału Sportu przekazał 

informacje dotyczące wysokości dotacji: 

- w 2019 r. dotacje wynosiły około 2.300.000,00 zł 

- w 2020 r. zaplanowano dotacje w wysokości 1.675.500,00 zł 

Przewodniczący Piotr Górnikiewicz przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu z Radą Sportu 

w dniu 28 sierpnia br. Komisja wystąpiła do Prezydenta Miasta Tarnowa o uwzględnienie  

w projekcie Budżetu GMT na 2020 r. wniosków o zwiększenie budżetu na rzecz sportu dzieci  

i młodzieży oraz na sport masowy. Powiedział, że Komisja generalnie wnioskowała  

o zwiększenie dotacji, a w projekcie dotacje zostały zmniejszone.    

Na prośbę radnego Krzysztofa Janasa Dyrektor Marek Baran wskazał zadania, w których 

zostały zmniejszone dotacje. Następnie Komisja prowadziła krótką dyskusję w tym temacie.  

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta poinformował, że na pokrycie zadań z deficytu musi być 

zgoda Prezydenta, Rada Miejska nie może sama przegłosować takiego wniosku, nie jest 

właściwa w tej materii. Z kolei radny Krzysztof Janas wnioskował o powtórzenie wniosków.  

Stanowisko Komisji: ponieważ wnioski do projektu Budżetu GMT na 2020 nie zostały ujęte 

w pełnej wysokości, Komisja ponownie wnioskuje o zwiększenie dotacji.  

Za takim stanowiskiem głosowali wszyscy członkowie Komisji.   

 

Wyszczególnienie wniosków: 

1) pokrycie z deficytu kwoty 1.589.500,00 zł  z przeznaczeniem na zadanie „Na poprawę 

warunków uprawiania sportu” w dziale 926, rozdział 92605, paragraf 2360 

(głosowanie wniosku: 4-za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się) 

 

2) pokrycie z deficytu kwoty 830.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie „Na sportowe 

talenty” w dziale 851, rozdział 85154, paragraf 2360 

(głosowanie wniosku: 4-za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się) 

 

 

3 Porządek obrad 
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3) pokrycie z deficytu kwoty 55.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie „Na sport osób 

niepełnosprawnych” w dziale 926, rozdział 92605, paragraf 2360 

(głosowanie wniosku: 4-za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się) 

 

4) pokrycie z deficytu kwoty 50.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie „Rezerwa na 

rozgrywki centralne” w dziale 926, rozdział 92605, paragraf 4300 

(głosowanie wniosku: 4-za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się) 

 

5) pokrycie z deficytu kwoty 150.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie „Organizacja 

imprez sportowych na terenie Miasta” w dziale 926, rozdział 92605, paragraf 4300  

(w ramach powyższego, wydzielenie zadania „Organizacja masowych imprez 

sportowych” w kwocie 100.000,00 zł)  

(głosowanie wniosku: 4-za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się) 

 

Więcej dyskusji w tym temacie nie było. 

Ad. 2. Analiza bazy obiektów TOSiR. 

 

Materiał został przygotowany przez Tarnowski Ośrodek Sportu i Rekreacji. Członkowie 

Komisji otrzymali materiał w wersji elektronicznej, a krótkiego omówienia dokonał Dyrektor 

Edward Rusnarczyk – zał.4.  

Radny Marek Ciesielczyk zapytał, czy prawdą jest, że roczny koszt utrzymania Areny 

Jaskółka Tarnów wynosić będzie 2 mln zł, a zyski planuje się na około 1 mln zł. Dyrektor 

Edward Rusnarczyk odpowiedział radnemu na zapytanie: wydatki planuje się na kwotę około 

1.722 tyś. zł, natomiast trudno przewidzieć jaki będzie zysk. Zapewnił też radnego, że zostaną 

podjęte wszelkie działania, aby wypromować Arenę poprzez organizację imprez sportowych  

i widowiskowych. Arena  powinna przynosić zyski dla miasta. Jeżeli wpisze się w krajobraz 

Polski i zainteresuje się nią kilka agencji, to może uda się zrefundować wydatki (nawet  

do 50 %) w pierwszym roku działalności. Pan Dyrektor przypomniał o wydatkach, jakie 

TOSiR będzie musiał ponieść z budżetu w 2020 r., a które będą konsekwencją planowanych 

podwyżek minimalnego wynagrodzenia i wzrostem cen energii elektrycznej. 

 

Przewodniczący Komisji przypomniał, że decyzję o nadaniu Miejskiemu Domowi Sportu 

imienia Andrzeja Kiełbusiewicza podjęli tarnowscy radni. Zapytał Dyrektora Edwarda 

Rusnarczyka, kiedy i gdzie będzie zamontowana  tablica z imieniem patrona.  

Pan Dyrektor poinformował, że obiekt zostanie opisany z zewnątrz, pod napisem Miejski 

Dom Sportu zostanie dopisane imię i nazwisko patrona, uzupełniona zostanie nazwa na 

wszystkich tabliczkach i regulaminach TOSiR. W opinii Pana Rusnarczyka problemem jest 

mozaika (wpisana w szlak architektury ceramicznej) zamontowana na głównej ścianie holu 

budynku, która może zostać częściowo zniszczona podczas wmurowania tablicy 

pamiątkowej. Ad vocem Przewodniczący sugerował postawienie popiersia.  

 

4 Informacja o stanie miejskiej bazy sportowo-rekreacyjnej w zarządzie TOSiR 
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Zdaniem Dyrektora Edwarda Rusnarczyka to zadanie powinno realizować stowarzyszenie  

(nie TOSiR), które zbierze środki finansowe, ogłosi konkurs na realizację zadania i wyłoni 

pracę konkursową (jako przykład podał działania TKKF w przygotowaniu tablicy 

pamiątkowej i popiersia w hali TOSiR przy ul. Krupniczej – im. Wiesława Gwizda). 

 

Radny Stanisław Klimek pytał, czy jest chęć wynajmu Areny przez kluby sportowe. Dyrektor 

potwierdził, że jest duże zainteresowanie wynajęciem hali na treningi i powoli zapełnia się 

kalendarz (na dzień dzisiejszy rezerwacji dokonał: ZKS Unia Tarnów, Tarnowska Liga 

Futsalu i Jaskółka Tarnów Sp. z o o). 

 

Więcej pytań nie było.  

Na koniec Pan Edward Rusnarczyk poinformował Komisję, że w dniu 30 października br.  

w Wydziale Sportu UMT i TOSiR została zakończona dwumiesięczna kontrola NIK  

z wynikiem pozytywnym. Informacja przez radnych została przyjęta. 

                                                                                                 

Ad. 3. Omówienie wykorzystania „Orlików” w Tarnowie w roku 2019. 

Ze względu na usprawiedliwioną nieobecność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5  

w obradach Komisji – na ręce Przewodniczącego wpłynęła informacja dotycząca 

wykorzystania „Orlika” przy SP nr 5 w Tarnowie za okres 2019 r. (zał. nr5).  

Komisja zapoznała się z materiałem i przyjęła zawarte w nim informacje, uznając je za bardzo 

przejrzyste i dokładne.  

W dalszej części do omówienia tematu przystąpili:  

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 1 w Tarnowie Pani Anetta Święch 

przygotowała sprawozdanie z działalności sportowo-rekreacyjnej boiska „Orlik” w Tarnowie 

za rok 2019 (zał. nr6). W sprawozdaniu zwróciła uwagę na współdziałanie wszystkich grup 

wiekowych zainteresowanych uprawianiem sportu i rekreacją fizyczną, w ramach aktywnego 

wypoczynku. Zwróciła uwagę na pełne wykorzystanie powierzchni sportowej „Orlika”  

w ramach rezerwacji stałej, jak też rezerwacji na imprezy okolicznościowe.  

Na prośbę radnych Pani Dyrektor przekazała, że w okresie letnim boiska piłkarskie dla dzieci 

i młodzieży są czasowo dostępne w 80 %, a dla grup dorosłych w 20 %. Odpowiedziała też na 

zapytanie o godziny otwarcia boisk w sezonie letnim i zimowym (w sezonie letnim  

w tygodniu od godz. 7.10 do godz. 19.00, w weekendy od godz. 10.00 do godz. 22.00 oraz  

w sezonie zimowym w tygodniu boiska otwarte są w godz. od 15.00 do godz. 20.00,  

a weekendy od godz. 10.00 do godz. 18.00). Zdaniem Pani Dyrektor obecnie stan murawy 

boisk przyszkolnych jest dobry, ale wymaga ciągłej konserwacji.  

 

5 Informacja nt. wykorzystania „Orlika” przy Szkole Podstawowej nr 5 w Tarnowie za okres 2019 r. 
6 Sprawozdanie z działalności sportowo-rekreacyjnej boiska „Orlik” w Tarnowie-Mościcach przy ul. Norwida 22 za rok 

2017. 
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Radny Krzysztof Janas wypowiadał się w kwestii metody wymiany nawierzchni boiska 

asfaltowego i kosztów z nią związanych. Radny przekazał, że wymiana, utylizacja   

i ewentualna naprawa ogrodzenia boiska to koszt około 400 tyś. zł.  

Pan Jakub Patuła Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 9 w Tarnowie posiłkując się 

przygotowanym materiałem (zał. nr7) poinformował o licznych wydarzeniach sportowych 

odbywających się na „Orliku” w trakcie 2019 r. Poinformował o konieczności naprawy boisk, 

głównie ich nawierzchni. Sugerował możliwość korzystania z programów ministerialnych, 

które są dla gmin wsparciem finansowym w renowacji i naprawie obiektów. Powyższą 

informację przyjęto do protokołu, nie głosując żadnego wniosku w tej sprawie (Dyrektor 

zapoznał Komisję z „Programem” z Ministerstwa Sportu, termin składania wniosków do  

31 marca 2020 r.).   

 

Pan Tadeusz Ogrodnik Dyrektor ZSO nr 4 w Tarnowie wypowiedział się na temat murawy 

boiska  do gry w piłkę nożną przy ZSO. Zaznaczył, że ze względu na wykonane nawodnienie 

stan murawy znacznie się poprawił, jednak nawierzchnia wymaga ciągłej pielęgnacji  

powierzchni trawiastej i w dalszym ciągu obowiązują limity czasowe w użytkowaniu boiska.  

Ad vocem Dyrektor Edward Rusnarczyk poinformował, w jaki sposób wykonywana jest 

naprawa i pielęgnacja zielonej nawierzchni boiska na Osiedlu Legionów. 

Po tych informacjach Przewodniczący otworzył dyskusję, w trakcie której zebrani  

przedstawiali argumenty uzasadniające konieczność naprawy i konserwacji wszystkich 

sztucznych boisk.   

Radni postanowili skierować wniosek, w którym poproszą Prezydenta o rozważenie 

możliwości zakupu profesjonalnej maszyny do konserwacji i czyszczenia sztucznej 

nawierzchni na Orlikach.  

Komisja zdecydowała się zwrócić o pisemną informację dotyczącą przedstawienia kosztów 

związanych z zakupem takiej maszyny i ponoszonych dotychczas rocznych kosztów 

konserwacji Orlików. 

Wniosek został przez Komisję przyjęty jednomyślnie ( 4 radnych było „za”). 

 

Na koniec Pani Dyrektor ZSO nr 1 zwróciła się z prośbą do Dyrektora TOSiR, aby 

konserwacje basenu w Mościcach nie kolidowały z terminem turnusu półkolonii w ZSO nr 1.    

Ad. 4. Sporty walki – aktualna sytuacja i plany rozwoju.  

Przewodniczący Piotr Górnikiewicz poprosił przedstawicieli klubów sportowych  

o przekazanie informacji, dotyczącej działalności reprezentowanej sekcji.  

Jako pierwszy wystąpił Janusz Wdowiak Prezes Tarnowskiego Klubu Sportowego Kyokushin 

Karate. Poinformował, że do działającego na ziemi tarnowskiej od 40 lat klubu japońskiej 

sztuki walki należało ponad 50 tyś. osób (obecnie ćwiczy około 200 osób). Na dzień obecny 

 

7 Sprawozdanie z działalności „Orlika” na Osiedlu Zielonym w Tarnowie w 2017 roku. 
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klub utrzymuje się z własnych składek członkowskich i dotacji z Urzędu Miasta – podkreślił, 

że ten budżet jednak nie zaspokaja wszystkich potrzeb klubu. Klub ponosi wydatki na 

wynajem hali treningowej, opłaty związane z organizacją i wyjazdami na turnieje i zawody 

(w tym na zabezpieczenie środków transportu) oraz szkolenia. W dalszej części trener 

zapoznał Komisję z sukcesami sportowców (m. in. udział w Mistrzostwach Europy w Pradze, 

gdzie zdobyto medale: 2 złote i 3 brązowe, koszt wyjazdu to 6.500,00 zł).  

Radny Sebastian Stepek poprosił o informację dot. wysokości dotacji przyznanych dla klubu  

z budżetu Gminy Miasta Tarnowa. Pan Dyrektor Marek Baran poinformował, że w 2018 r, 

dotacja wynosiła 6.800,00 zł, a w 2019 r. 9.400,00 zł. 

Radny Sebastian Stepek chciał też wiedzieć, jak duże jest zainteresowanie taką formą sportu. 

Prezes Klubu odpowiedział, że sport podoba się bardzo, zwłaszcza dzieciom. 

Na koniec Pan Janusz Wdowiak wyraził podziękowania Dyrektorom: Wydziału Sportu UMT 

P. Markowi Baranowi i Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji P. Edwardowi 

Rusnarczykowi za pomoc w organizacji zawodów. 

Następnie głos zabrał Robert Maślanka reprezentujący UKS KUNG FU Vo Thuat Thanh 

Quyen.chińską sztukę walki. Trener twierdził, że klub ma bardzo podobne problemy  

i podobne zapotrzebowanie. Główny problem stanowią wysokie koszty przygotowania do 

mistrzostw i mały budżet klubu. Następnie omówił działalność klubu, który funkcjonuje od 

1984 r. (obecnie klub funkcjonuje w strukturach ogólnopolskich z licencjonowanymi 

trenerami i sędziami).  Podzielił się informacją na temat osiągnięć zawodników: od 2010 r. 

zawodnicy regularnie (co dwa lata) uczestniczą w Mistrzostwach Europy i Mistrzostwach 

Świata, z których przywożą medale: w 2014 r. zdobyty został tytuł mistrzyni świata juniorek, 

a w 2019 r. zdobyto 5 medali (3 srebrne i 3 brązowe). Pan Robert Maślanka poinformował, że 

koszt wyjazdu zawodnika na mistrzostwa do Chin wyniósł około 10.000 zł. W dalszej części 

zapoznał z bieżącą działalnością sportową: uczestnictwo w programie UMT w okresie letnim  

i zimowym, szkolenia z samoobrony dla kobiet, bieżąca współpraca z III LO, wspólne  

z teatrem organizowanie tygodnia kultury chińskiej, wystawa kaligrafii we współpracy  

z muzeum i inne.   

Po tych wypowiedziach prowadzono krótką rozmowę odnośnie przyznawania stypendiów  

za osiągnięcia sportowe. Goście zwrócili uwagę na fakt, iż od 2014 r. sporty walki zostały 

pominięte z dofinansowania przez Wydział Sportu UMT, a także ze względu na małe  

struktury organizacyjne ogólnopolskiej organizacji dzieci i młodzieży nie mogą otrzymywać 

stypendiów z puli centralnej.  

Na koniec wystąpił Pan Rafał Król trener Klubu Sportowego THAI GYM Tarnów. Krótko 

przedstawił działalność sportową Klubu zajmującego się boksem tajskim. Zwrócił uwagę na 

wysoki potencjał zawodników i wyniki sportowe (obecnie jest 80 zawodników ćwiczących,  

z czego czynnie biorących udział w zawodach jest około 25 zawodników,  

5 zawodników stanowi kadrę narodową). Zawodnicy od 8 lat wyjeżdżają dwa razy w roku na 

zawody do Tajlandii.  
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Był zdania, że prowadzone zajęcia z boksu tajskiego stanowią świetną reklamę dla miasta 

Tarnowa, jak również są reklamą dla dużej liczby sponsorów. Trener zapoznał Komisję  

z aktualną sytuacją finansową klubu. 

 

Więcej dyskusji w tym temacie nie było. Przewodniczący obiecał, że Komisja powróci do 

tematu pod koniec przyszłego roku. 

Ad. 5. Opiniowanie materiału sesyjnego. 

materiał sesyjny nr 4 – Program współpracy Gminy Miasta Tarnowa z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 r. 

Pan Bartosz Bykowski krótko omówił przygotowany materiał. W związku z tym, że materiał 

został sporządzony bardzo szczegółowo, radni odstąpili od zadawania dodatkowych pytań.  

Komisja przystąpiła do głosowania.  

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie Programu współpracy 

Gminy Miasta Tarnowa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok  

(za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał się od 

głosu). 

Ad.6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.                     

W tym punkcie Przewodniczący Piotr Górnikiewicz zapoznał radnych z odpowiedzią 

Prezydenta Miasta Tarnowa na ofertę Skate Culture Foundation (zał. nr8). Radni odpowiedź 

przyjęli do wiadomości. 

Następnie radni zapoznali się z odpowiedzią na wniosek Komisji: 

 - o wystąpienie do NFZ odnośnie zwiększenia środków na świadczenia w zakresie medycyny 

sportowej na terenie miasta Tarnowa (zał. nr9), 

- w sprawie rozważenia możliwości zwiększenia dziennego czasu użytkowania boiska przy 

SP 23 w ZSO nr 4 w Tarnowie (zał. nr10). 

Nie podjęto dyskusji, obie odpowiedzi przez Komisję zostały przyjęte.  

 

Na koniec Przewodniczący zwrócił się do Dyrektora Marka Barana z prośbą, aby przygotował 

dyplom z podziękowaniem dla Prezes Klubu Sportowego ISKRA. Przewodniczący dodał, że 

Pani Prezes rezygnuje z pełnionej funkcji po 11 latach pracy.  

 

8 Stanowisko Prezydenta Miasta Tarnowa w sprawie oferty Skate Culture Foundation 
9 Odpowiedź na wniosek o wystąpienie do NFZ odnośnie zwiększenia środków na świadczenia w zakresie medycyny 

sportowej na terenie miasta Tarnowa 
10 Odpowiedź na wniosek w sprawie rozważenia możliwości zwiększenia dziennego czasu użytkowania boiska przy SP 23  

w ZSO nr 4 w Tarnowie 
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Na tym – po wyczerpaniu porządku obrad – Przewodniczący zakończył posiedzenie. 

 

 

           Przewodniczący  

      Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki 

 

          Piotr Górnikiewicz 

 

 

            

 

 

Protokół sporządziła: 

M. Rybarczyk 


